
مجتبی امینی دبیر چهل و دومین 
جشنواره فیلم فجر شد

معاون وزیر فرهنگ و ارش�اد اسلامی 
و رئیس سازمان س�ینمایی کشور طی 
حکم�ی مجتب�ی امین�ی را به س�مت 
دبیر چه�ل و دومین دوره جش�نواره 
بین الملل�ی فیل�م فجر منص�وب کرد.

محمد خزاعی، معاون وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و رئیس سازمان سینمایی کشور 
طی حکمی مجتبی امینی را به سمت دبیر 
چهل و دومین دوره جشنواره بین المللی 

فیلم فجر منصوب کرد.
در بخشی از متن حکم دبیر چهل و دومین جشنواره فیلم فجر آمده است:

 »امید است با اتکا به پروردگار متعال و با عنایت به افق های ترسیم شده 
در نقشه گام دوم انقلاب اسلللامی و راهبردهای کلان سازمان سینمایی 
مبتنی بر رویکللرد »قانون گرایی، استانداردسللازی و عدالت محوری« با 
سرلوحه قرار دادن سه ضرورت اجتناب ناپذیر سللینمای ایران و با توجه 
به اصل صرفه جویی و اجتناب از هرگونه تشللریفات زائد و بهره گیری از 
تجارب ارزشللمند گذشته و ظرفیت سللینمای ایران در برگزاری رویداد 
فجر سللینمای ایران همزمان با فجر انقلاب اسلامی موفق باشید. انتظار 
می رود چهل و دومین دوره جشنواره بین المللی فیلم فجر که با ساختاری 
منسجم و یکپارچه در گستره ملی و بین المللی برگزار می شود با اهتمام 
به مقوله دیپلماسللی فرهنگی، درک الزامات و ضرورت های منطقه ای و 
بین المللی فرصتی مضاعف برای سینمای ایران در عرصه ملی و بین المللی 

فراهم آورد.«
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تجلیل از »سعید رشتیان«  به عنوان یك تهیه کننده مؤلف
رزاق کریمي: همان طور که نویسنده و کارگردان مؤلف داریم، تهیه کننده مؤلف نیز داریم، اما تعداد 

آنها اندك است و سعید رشتیان ویژگي هایي دارد که از مصادیق قطعي تهیه کننده مؤلف است
آیین سومین دوره نشان عالي خورشید و اهداي آن به سعید 
رشتیان در سالن فردوس موزه سینماي ایران برگزار شد. 
به گزارش »جللوان« به نقل از روابط عمومي موزه سللینما، 
در ابتداي این مراسللم که اجراي آن را منصور ضابطیان بر 
عهده داشللت، بخش هایي از مراسم نشللان عالي خورشید 
در دو دوره گذشللته نمایش داده شللد و پس از آن مرتضي 
رزاق کریمي گفت: با توجه به اینکه »نشان عالي خورشید« به 
تهیه کنندگان مستند تعلق مي گیرد، لازم است به چند نکته 
درباره سینماي مستند و نقش تهیه کننده مستند اشاره  کنم. 
همه ما شاهد هستیم سینماي مستند رشد فزاینده و با شتابي 
را طي مي کند و در دهه هاي اخیر شتاب بیشتري نیز گرفته 
که ناشي از پیگیري علاقه مندان به شناخت ملل، فرهنگ، 
ادیان و اقوام مختلف اسللت و امروز با رسانه هاي دیجیتال و 
شبکه هاي مختلف دسترسي به شناخت فرهنگ هاي مختلف 

نیز آسان شده است. 
وي افزود: سللینماي مسللتند هم در ذات خللود  ویژگی ها و 
بیشترین سرمایه را براي شناخت در اختیار دارد که مي توان از 
آن بهره  برد، اما متأسفانه هنوز جهان و به ویژه کشور ما نسبت 
به این نکته غفلت کرده اند. همانطور که مي دانیم در کشورهاي 
توسعه یافته مستندها جایگاه ثابتي از نظر مخاطب دارند و تصور 
مي کنم رسانه هاي نوین و شبکه هاي نمایش خانگي مي توانند 

از ظرفیت مستندها بهره بیشتري ببرند. 
این مستندساز با تأکید بر نقش تهیه کننده مستند  ادامه داد: 
همان طور که نویسنده و کارگردان مؤلف داریم، تهیه کننده 
مؤلف نیز داریم، اما تعداد آنها اندک است و سعید رشتیان 
ویژگي هایي دارد که از مصادیللق قطعي تهیه کننده مؤلف 
اسللت و نگاه هدفمند و راهبردي دارد نسللبت به موضوع 

فیلمي که مي سازد. 
وي ادامه داد: تهیه کننده مؤلف از افکار عمومي شناخت دارد 
و باید مطالعات بین رشته اي داشته باشد، اهل تحقیق باشد 
و فقط عامل توزیع پول نباشد. باید روحیه جمع گرایي داشته 
باشد و افراد مختلف از نسل ها و تجربه هاي مختلف را کنار هم 
جمع کند و سعید رشتیان همه این خصوصیات را دارد و در 
آثار او عشق به مردم و کشورمان را در بالاترین سطح دیده ام 

و به او افتخار مي کنم. 
در ادامه حسین حق گو، مستندسللاز گفت: سعید رشتیان از 
بنیانگذاران انجمن تهیه کنندگان مستند است و از هیچ کوششي 
در این راه مضایقه نکرد تا آنجا که حتي در تمام ایام تعطیلي خانه 

سینما، بدون چشمداشت جلسات انجمن را برگزار مي کرد. 
وي با بیان اینکه حجم تولیدات سعید رشتیان در صدا و سیما 
متنوع است، خاطر نشان کرد: مستندهاي »تهران من«، »آینه 
فرهنگ« و »تصویرگران انقلاب« از آثار درخشان او به شمار 
مي رود. شیوه او در تولید آثار مستند به صورت استمراري است؛ 
او بسیار مطالعه مي کند و مسیر تحقیق را همراه با کارگردان اثر 
انجام مي دهد و این امر صرف زمان و دقت در جزئیات، از رابطه 
او با سینماي مستند نشئت مي گیرد؛ سینمایي که اگر سال ها 
در آن کار کنید، پولدار نخواهید شد. به پاس قدرداني سینماي 
مستند سعید رشتیان، او را »عالیجناب در امر تهیه کنندگي 

مستند« قلمداد مي کنم. 
در بخش دیگر این مراسم، علیرضا حسیني، عضو هیئت مدیره 
خانه سینما و انجمن تهیه کنندگان سینماي مستند نیز گفت: 
سعید رشتیان همیشه براي من حکم مربي داشت، در شورا و 
آکادمي خانه سینما همیشه کنارم بود و هر زمان هر مشکلي 
به وجود مي آمد، بیشترین زحمات بر گردن او بود. به نظرم اگر 

هر انجمن یك سعید رشتیان داشته باشد، خوشبخت است. 
در ادامه مستند کوتاهي از سللعید رشتیان براي حاضران در 
مراسم نمایش داده شللد و بعد از آن مرضیه برومند، مرتضي 
رزاق کریمي، رامین حیدري فاروقي، حامد شکیبانیا، علیرضا 
حسللیني و محمد صوفي روي صحنه آمدند و نشللان عالي 
خورشللید و لوح یادبود را به »سعید رشللتیان« اهدا کردند. 
همچنین در ادامه حسین ترابي، مستند ساز پیشکسوت نیز 

روي صحنه آمد و از سعید رشتیان قدرداني کرد. 
سعید رشتیان پس از دریافت نشان عالي خورشید گفت: خود 
را مرهون سینما و مخصوصاً سینماي مستند مي دانم. در حال 
حاضر در سینماي مستند در نقطه عطف مهمي به سر مي بریم. 
امیدوارم رفته رفته وزن حرفه اي گري را در سینماي مستند 

بیشتر ببینیم و پیگیري کنیم. 

     فجر

معاون هنري وزارت ارشاد:
خبرسازي درباره تعطیلي کنسرت ها شیطنت است

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

جامعه الزهرا باید زنان مجتهد و فیلسوف تربیت کند
دبیر ش�ورای عالی انقلاب فرهنگی با تأکی�د بر اینکه باید 
به فکر تربیت مجتهد و فیلسوف باش�یم، گفت: اکنون در 
کشور با خلأ الگوی حکمرانی مواجه هستیم. در این زمینه 
نهاد هایی نظیر جامعه الزهرا می تواند به کمك شورای عالی 
انقلاب فرهنگ�ی بیاید تا الگوی مناس�بی طراحی ش�ود.

عبدالحسین خسروپناه در دیدار با مدیر جامعه الزهرا)ع( اظهار 
کرد: در دوره کنونی موضوع آموزش و پرورش از اهمیت ویژه ای 
 برخوردار است. اگر جامعه الزهرا برای توسعه مدارس اسلامی 
هدی برنامه و ایللده ای دارد، می تواند ارائه دهللد و ما از طریق 
شورای عالی انقلاب فرهنگی مذاکرات لازم را با وزارت آموزش 
و پرورش انجام خواهیم داد. 8 میلیون کودک در کشور داریم 
که ۱/5میلیون نفر از مهدکودک ها استفاده می کنند. اگر بتوانیم 
برای مهدکودک ها برنامه ویژه   ای داشته باشیم، نتیجه آن را در 

آینده خواهیم دید.
خسروپناه با تأکید بر ارتباط شللورای فرهنگی اجتماعی زنان 
و خانواده شورای عالی انقلاب فرهنگی با جامعه الزهرا و حوزه 
علمیه خواهران گفت: در جلسه شللورای معین شورای عالی 
انقلاب فرهنگی عضویت جامعه الزهرا و حوزه علمیه خواهران 
مطرح شللد و مورد موافقت قللرار گرفت. برای چابك سللازی، 
دبیرخانه ستاد های چهارگانه فعال شدند و در ذیل این ستاد ها 
میز های تخصصی ایجاد شدند. اعضای جامعه الزهرا می توانند 
در میز های مربوطه عضو شوند و موضوعات مورد دغدغه خود را 
پیش ببرند، چراکه تصمیم سازی از طریق این ستاد ها و میز های 

تخصصی صورت می گیرد. 

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: اکنون در کشور با خلأ 
الگوی حکمرانی مواجه هستیم. در این زمینه نهاد هایی نظیر 
جامعه الزهرا می تواند به کمك شللورای عالی انقلاب فرهنگی 

بیاید تا الگوی مناسبی طراحی شود.
خسروپناه همچنین با اشاره به انقلاب پلتفرم ها اضافه کرد: در 
این زمینه باید مشللخص کنیم که چه می خواهیم و قرار است 

برنامه ما در زمینه پلتفرم ها چه باشد. 
وی با اشاره به فعالیت دیرینه جامعه الزهرا توصیه کرد که باید به 
فکر تربیت مجتهد و فیلسوف باشیم. خسروپناه گفت: تاکنون 
جامعه الزهرا توانسته فرهیختگان زیادی را تربیت کند، اما در 
زمینه تربیللت مجتهد با چالش مواجه هسللتیم. جامعه الزهرا 
باید افرادی را داشته باشللد که بتوانند به شبهات فمینیستی 
پاسخ دقیق دهند، چراکه نیاز امروز جامعه است. اگر این افراد 
معرفی شوند، می توانیم آنها در اختیار دانشگاه ها بگذاریم که با 

دانشجویان برای رفع شبهات در ارتباط باشند.

مع�اون هن�ري ارش�اد خبره�اي منتش�ر ش�ده درب�اره 
تعطیل�ي س�ریالي کنس�رت هاي موس�یقي در کش�ور را 
ش�یطنت خوانده و مي گوید چنی�ن اخباري صح�ت ندارد؛ 
رس�انه ها و عموم مردم و همچنی�ن هنرمن�دان باید مراقب 
باش�ند تا اخبار کذب فض�اي مجازي م�ا را به بیراه�ه نبرد. 
به گزارش »جوان« شایعات و اخبار کذب درباره فضاي موسیقي 
آنقدر زیاد شده که محمود سللالاري، معاون هنري وزیر فرهنگ 
شللخصاً به آن واکنش نشللان داد و در مورد اصرار بر انتشار خبر 
دروغین تعطیلي سریالي کنسرت ها در تهران این خبر را تکذیب 
کرد و از رسانه ها و عموم مردم و همچنین هنرمندان خواست که 

مراقب باشند تا فضاي مجازي ما را به بیراهه نبرد. 
ابتداي این جنجال موسیقایي و تولید اخبار دروغین از آن سوي 
مرزهاي کشور توسللط یك خبرنگار فراري با انتشار خبر جعلي 
ممنوع الکار شدن برخي خواننده هاي پاپ آغاز شد. این مسئله با 
پاسخ روشنگرانه محمد معتمدي خواننده شناخته شده کشورمان 

در فضاي مجازي و اظهللارات روشللنگرانه محمد اله یاري، مدیر 
کل دفتر موسیقي وزارت فرهنگ و ارشللاد اسلامي خیلي سریع 
فروکش کرد. در فاز جدید تولید اخبار دروغین در حوزه موسیقي 
چند روزي است که شللاهد انتشار وسیع شایعه دروغین تعطیلي 

کنسرت ها در سراسر کشور هستیم. 
معاون هنري وزیر ارشللاد در باب خبرهاي منتشللر شده درباره 
تعطیلي سریالي کنسللرت هاي موسیقي در کشللور گفت: »این 
شللیطنت اسللت و چنین اخباري صحت نللدارد، کللدام جریان 
سریالي؟ وزارت کشور اعلام کرده که سللالن این نهاد نقص فني 
دارد، سایر سالن ها فعال هستند و کنسرت هاي موسیقي در آنها 
برگزار مي شللود؛ موج هایي در فضاي مجازي ایجاد مي شللود که 

حقیقت ندارد.«
با اینکه در کشللور هر روزه فعالیت هاي هنري متعددي در حال 
برگزاري است، ولي رسللانه هاي معاند تلاش مي کنند که فضاي 
فرهنگي کشللور را به گونه اي نشللان دهند که انگار فعالیت هاي 
هنري تعطیل است. براي آشکار شدن این دروغ هاي مجازي کافي 
است سري به سالن هاي تئاتر، گالري هاي هنري و کنسرت هاي 
موسیقي بزنید تا شاهد برگزاري هر روزه اجراهاي هنري باشید. 

معاون هنري گفت: »سال گذشللته حدود 4 هزار و 300 کنسرت 
موسیقي در کل کشور برگزار شد و طبیعي است که در این تعداد 
بعضي از کنسللرت ها به دلیل نقص فني سالن یا هر دلیل دیگري 
دچار اختلال شده باشند، اما این به معناي این نیست که روند کلي 
برگزاري کنسرت ها دچار اختلال شده یا روند برگزاري آنها توسط 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي دچار مانع شده است.«

نگرانمحتوایفیلمهاباشیمیاتجهیزسالنها؟!
 فرهنگ بومی، سینمای بومی می خواهد و طبیعی است اگر کیفیت و محتوای فیلم ها 

هم راستا با تجهیز سالن ها رشد نکند، معضل فرهنگی ریشه دارتر می شود

    فرهنگ

     سینمای مستند
   جواد محرمی

فکر کنید همه شهرها و استان های ایران دارای 
بهترین و مجهزترین سالن های سینمایی مطابق با 
به روزترین استانداردهای جهانی شوند و در دنیای 
هوش مصنوعی این سالن ها ظرفیت میلیون ها 
ایرانی را برای تماشللای فیلم داشللته باشند، اما 
در مقابل سللینمای ایران به موازات این رشد در 
سالن سازی، تولیدات فاخر و متناسبی برای پخش 
نداشته باشد. در این صورت چه اتفاقی می افتد؟ 
یا این سالن ها و سینماها به طور عادی به سمت 
تعطیلی می روند و به تدریج به سللاختمان هایی 
مخروبه و فرسوده تبدیل می شوند یا باید برای بقا 
و رونق به سمت پخش آثار هالیوودی بروند. این 
چالشی است که این روزها به طور جدی پیش روی 

سینمای ایران قرار دارد. 
توسعه نامتوازن در هر ساختاری موجب بی قوارگی 
می شود. آن چیزی که امروز خودرو سازی ما با آن 
مواجه است و موجب نارضایتی مشتری از تولیدات 
این صنعت شده در سینمای ما هم نمودی بارز 
دارد. اگر صنعت خودروسازی هنوز پس از گذشت 
نیم قرن نتوانسته خود را از وضعیت مونتاژ خلاص 
کند و یك خودروی بومی تمام ایرانی ارائه دهد، 
سینمای ایران اما به دلیل قابلیت ها و داشته های 
فرهنگللی و فرصت انقلاب اسلللامی توانسللته 
دست کم در یك دوره و در برخی ژانرها مثل دفاع 
مقدس خوش بدرخشد. با این حال این دستاوردها 
نتوانسته پلی برای رسیدن به موقعیت های تثبیت 

شده تر در سینما باشد. 
   این نوسازی تجهیزات کافی است؟

امروز بخش قابل توجهی از امکانات سخت افزاری 
سینمای ایران در مسیر تجهیز قرار دارد و روند 
رو به رشللد آن قابل انکار نیست، اما سؤال اصلی 
این اسللت که آیا نرم افزارهای فکری و محتوایی 

سینمای ایران هم در حال رشد هستند؟ 
در طول سال چند فیلم پرفروش سینمای ایران 
را آثار متناسب با شأن فرهنگی ایرانیان تشکیل 
می دهند؟ کیفیت فرهنگی چند اثر سینمایی را 
می توان سراغ گرفت که ارتباط خوب و مؤثری در 
گیشه با مخاطب گرفته باشد؟ کدام فیلم ایرانی را 
می توان نام برد که در عین سرگرم کنندگی منجر 
به ارتقای فرهنگ تماشاگر ایرانی شده باشد؟ اگر 
یکی، دو فیلم ژانر دفاع مقدس را کنار بگذاریم که 
در سال های اخیر توانسته نگاه ها را به خود جلب 

کند، سینمای ایران واقعاً امروز از چه عیار فرهنگی 
برخوردار است؟ آیا مشکل سینمای امروز ایران 

کمبود یا مجهز نبودن سالن است؟ 
حالا با این مقدمه به سراغ خبری برویم که از زبان 
رئیس سازمان سینمایی درباره توسعه تجهیزات 
سینمایی اعلام شده است: »بهره برداری، تجهیز 
و راه اندازی بیش از 50سالن سینما در یك ساله 
اخیر از دستاوردهای سفرهای استانی سازمان 
سینمایی است. با این حال ۲۲۲ شهر با بیش از 
50هزار جمعیت همچنان فاقد سینما هستند.« 
   فرهنگ بومی، سینمای بومی می خواهد 
آیا با وجود فیلم هایی که امروز در سینمای ایران 
ساخته و روانه پخش می شود باید بیشتر نگران 
محتوای فیلم ها باشللیم یا تجهیز سالن ها؟ آیا با 
این فیلم هایی که تولید و روانه پخش می شوند 
باید دغدغه این را داشته باشیم که شهرستان های 
کوچك ما هم سللالن سللینما ندارند؟ کمی به 
عقب تر برگردیم، در جریان تشییع پیکر شهدای 
دفاع مقدس، روستاها و شهرهای کوچك پیشتاز 
بودند و این نشان می دهد فرهنگ شهرزده غربی 
هنوز نتوانسللته در این مناطق غلبلله پیدا کند. 
هرچند وسایل ارتباط جمعی امروز آنقدر توسعه 
پیدا کرده که سینما فقط بخشی از فرهنگ سازی 
رسللانه ای را برعهده دارد، اما همین سهم هم به 
لحاظ قابلیت های فرهنگی قابل توجه است. آیا ما 
قرار است با توسعه سالن های سینما فرهنگ بومی 

را نیز تخریب کنیم؟
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مدعی است: 
»در حال حاضر یکی از خواسللته های جدی مردم 
از اسللتانداران و نمایندگان مجلس، مطالبه سالن 

سینماست.« آیا می توان قبول کرد که مردم در باب 
رشد فرهنگی محتوای فیلم های سینمایی مطالبه ای 

از رئیس سازمان سینمایی نداشته باشند؟ 
خزاعی با بیان اینکه  نباید تولید فیلم سینمایی 
به تهللران محللدود شللود، گفت: »لازم اسللت 
رنگین کمانللی از تنوع فرهنگی در چشللم انداز 
تولیدات ما به چشم بیاید و این با حضور جدی تر 

فیلمسازان شهرستانی محقق می شود.«
مدیریت و تربیت نیروی انسانی جنبه ای مهم در 
پیشرفت هر کشوری محسوب می شود که خزاعی 
به این موضوع اهتمام داشته و تأکید دارد، اما آیا 
این تربیت نیرو صرفاً سخت افزارمحور نیست؟ 
یعنی انجمن سللینمای جوان به عنوان مرکزی 
که قرار است عدالت فرهنگی را در بخش آموزش 
سینما برقرار کند بیش از همه نگاه سخت افزاری 

از جنس توسعه و تجهیز امکانات ندارد؟ 
اشتباه نشود؛ انتقاد این قلم به این است که چرا 
سازمان سینمایی به اندازه ای که برای تجهیز و 
نوسللازی امکانات اهتمام دارد به تحول محتوا و 
فرهنگ حساسیت نشان نمی دهد. البته ردپای 
این حساسیت را می شود در شللعارها مشاهده 
کرد، اما در اعمال و نتایج امور نمود بارزی نداشته 
است. باز هم به همان سؤال سابق برمی گردیم؛ 
امروز چند فیلم سللینمایی پرفللروش اکران را 
می توان به عنوان یك کالای فرهنگی در شللأن 
مردم ایران معرفی و از آن دفاع کرد. بدیهی است 
که گزاره هایی چون پرفروش و فرهنگی اینجا در 
کنار هم موضوعیت پیدا می کنند، یعنی ممکن 
است نهادهای مختلف در طول سال دهها فیلم 
سینمایی با موضوعات ارزشی تولید کرده باشند، 
اما این آثار به دلیل ضعف کیفیت و عدم رعایت 
اسللتانداردهای جذب مخاطب تللوان ارتباط با 
مخاطب عام و میلیونی را نداشته باشند. نتیجه 
اینکه اگر این آثار ساخته نمی شدند هم اتفاقی 
نمی افتاد. هرچند آزمون و خطا در هنر امری لازم 
اسللت و نمی توان آن را رد کرد، اما از دل روندی 
ثابت از آزمون و خطا باید شاهد میوه های فرهنگی 

در شأن ملت ایران هم باشیم. 
به گفته خزاعی »اولویت ما در سازمان سینمایی 
موضوعاتی چون جمعیت، دفاع مقدس، خانواده، 
تنوع ژانر،  مضامین اجتماعللی و خانوادگی مهم 
و مسللائل راهبردی و غیره است، چراکه چالش 
سینمای ما فقدان تنوع ژانر است و باید بسترهای 

رفع آن را فراهم کنیم.«
اینها شعارهای خوبی است، اما آیا می توان از آن 
سراغی در واقعیت هم گرفت؟ سللینما با شعار 
متحول نمی شللود؛ از حرف تا عمللل فاصله ای 
طولانی اسللت و آنچه می تواند معیار و شاخص 
فعالیت اجرایی یك مدیریت کلان باشد، آماری 
است که بتوان به آن رجوع کرد. حقیقت ماجرا این 
است که سینمای ایران امروز در بخش امکانات 
سخت افزاری در حال رشد در سراسر ایران است و 
بخش عمده ای از تمرکز رئیس سازمان سینمایی 
را نیز همین بهسازی و نوسازی به خود اختصاص 
می دهد، اما در بحللث اصلی، یعنی محتوای آثار 
و کیفیت فیلم هایی که بتواننللد در عین ارتقای 
فرهنگی، مخاطب انبوه را نیز درگیر کنند کمیت 

سینما همچنان لنگ می زند.

 آیا با این فیلم هایی که تولید 
و روانه پخش می شوند باید 
دغدغه این را داشته باشیم 
که شهرستان های کوچک 
ما هم سالن سینما ندارند؟  
ی��ا  ق��رار اس��ت با توس��عه 
سالن های س��ینما فرهنگ 
بومی را نیز تخریب کنیم؟

    موسیقی

امام حسن مجتبی علیه السلام:

چون ش�خص پیروز در طلب 
مکوش و چون انس�ان تسلیم 
شده به قدر اعتماد مکن. ]بلکه 
با تلاش پیگیر و اعتماد و توکل 

به خداوند کار کن.[
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ثبتنام۱۲هزارنفر
درمسابقاتقرآنيمشكات

دبیرخانه مسابقات قرآن کریم مشکات اعلام کرد تاکنون بیش 
از ۱2 هزار نفر براي شرکت در این مسابقات ثبت نام کرده اند. 
به گزارش »جوان« و براساس اعلام دبیرخانه مسابقات قرآن کریم 
مشللکات، تاکنون بیش از ۱۲ هزار نفر در این مسللابقات ثبت نام 
کرده اند و به دلیل استقبال، مرحله ثبت نام این دوره تمدید شد.  بر 
همین اساس رشته هاي حفظ قرآن کریم تا دیروز جمعه، ۲6خرداد 
مهلت ثبت نام داشللتند و این زمان به هیچ عنوان تمدید نخواهد 
شد. دیگر رشته هاي آوایي از جمله ترتیل، قرائت تقلیدي، اذان و 
مناجات خواني تا جمعه دوم تیر فرصت ثبت نام و ارسال اثر دارند و 
این زمان نیز به هیچ عنوان تمدید نخواهد شد و رشته مفاهیم قرآن 
کریم تا جمعه 9 تیر فرصت ثبت نام دارد.  مرحله نهایي این مسابقات 
در مجتمع فرهنگي ل تفریحي ایثار شهر کوهسار استان البرز از ۲8 
مرداد شروع شده و تا 30 مرداد ادامه خواهد داشت. در این مرحله، 
کساني که به مرحله پایاني رسیده اند، با حضور در این مجتمع در 
کنار اردوي فرهنگي و قرآني به رقابت مي پردازند. مراسم اختتامیه 
30 مرداد با حضور برگزیدگان و خانواده هاي آنان برگزار خواهد شد.  
گفتني است این دوره از مسابقات به شکل ترکیبي و مجازي برگزار 
و مرحله نهایي آن به شکل حضوري برگزار مي شود. همچنین شعار 

این دوره تجلیل از قهرمانان قرآني است. 
----------------------------------------------------

تقویتناشرانایرانيوقطري
درنمایشگاههايكتاب

در دیدار مدیر عامل خانه کتاب و ادبیات ایران با رئیس نمایشگاه 
بین المللي کتاب دوحه بر تقویت حضور و فعالیت ناشران ایراني 
و قطري در نمایشگاه هاي بین المللي کتاب دو کشور تأکید شد. 
به  گزارش »جوان« علي رمضاني، مدیر عامل خانه  کتاب و ادبیات 
ایران همزمان با چهارمین روز از سي ودومین نمایشگاه بین المللي 
کتاب دوحه با جاسللم ابوالعینیللن، رئیس این نمایشللگاه دیدار و 
گفت وگو کرد.  در این دیدار بر تقویت حضور و فعالیت ناشران ایراني 
و قطري در نمایشللگاه هاي بین المللي کتاب دو کشور تأکید شد و 
جاسللم ابوالعینین از حضور متفاوت ایران در این دوره از نمایشگاه 
تشللکر و قدرداني کرد.  همچنین در این دیدار درباره وضعیت نشر 
ایران، برگزاري جلسات مشترک براي توسللعه روابط بین ناشران، 
نویسندگان و تصویرگران دو کشور ایران و قطر، اختصاص فضا و غرفه 
براي حضور ناشران در نمایشگاه هاي بین دو کشور بحث و تبادل نظر 
شد.  سي ودومین نمایشگاه بین المللي کتاب دوحه با حضور 500 
انتشارات از 37 کشور بیست و دوم خرداد ماه ۱40۲ آغاز به کار کرده 
و تا سي ویکم خرداد ماه ۱40۲ در مرکز نمایشگاه هاي شهر دوحه 
پذیراي علاقه مندان است. در این نمایشگاه ۱80 هزار عنوان کتاب در 

750 هزار جلد در معرض دید بازدیدکنندگان قرار گرفته است. 
----------------------------------------------------

پویشملي»راستینه«
برايپاسخبهشبهاتاغتشاشاتاخیر

به دنب�ال رونمایي از کتاب »راس�تینه؛ پاس�خ به ش�بهات 
پربسامد و پرتکرار اغتشاش�ات اخیر« مسابقه کتابخواني 
نیز راه ان�دازي و پوی�ش ملي »راس�تینه« آغاز ش�د که تا 
ش�هریور ۱۴۰2 ادامه دارد. ب�ه تازگي چ�اپ دوم این کتاب 
توس�ط انتش�ارات ش�هیدکاظمي منتش�ر شده اس�ت. 
به گزارش »جوان«، کتاب »راستینه؛ پاسخ به شبهات پربسامد و 
پرتکرار اغتشاشات اخیر« به تازگي توسط انتشارات شهید کاظمي 
به چاپ دوم رسیده است. این کتاب به زباني ساده و روان متناسب 
با رده سللني نوجوان و جوان، به رشللته تحریر در آمده است. جلد 
نخست این کتاب پرسش و پاسخ هاي نوجوانانه با عنوان »راستینه« 
به معناي حقیقت است که توسط جمعي از طلاب و فضلاي هیئت 
یامهدي )عج( با بررسي شبهات پرتکرار اغتشاشات ۱40۱ تهیه و 
تنظیم شده است. با توجه به حجم فعالیت رسانه هاي بیگانه در پاییز 

۱40۱، ایران درگیر یك جنگ رسانه اي تمام عیار شد. 
----------------------------------------------------

ساخت»آواتار«بهتعویقافتاد
ش�رکت دیزن�ي اع�لام ک�رد ک�ه س�اخت دنباله ه�اي 
»آوات�ار« را ب�ه تعوی�ق مي ان�دازد و آخری�ن قس�مت 
از ای�ن مجموع�ه در س�ال 2۰3۱ اک�ران خواه�د ش�د. 
به گزارش »جوان« به نقل از ورایتي، شرکت دیزني به تازگي اعلام 
کرده که تقویم اکران خود را تغییر مي دهد و پخش دنباله هاي بعدي 
»آواتار« را با تأخیر مي سازد. با این اوصاف، پنجمین سفر به پاندورا 
در سال ۲03۱ انجام خواهد شد. بر اساس جدول زماني فوق، آخرین 
فیلم »آواتار« ۲۲ سال پس از فیلم اصلي که در سال ۲009 ساخته 
شد، تولید مي شود و اگر این تاریخ ها حفظ شود، مجموعه فیلم هاي 
آواتار در طول چهار دهه اول قرن امتداد خواهد داشت.  »آواتار« در 
زمان انتشار به دلیل بهره مندي از مدرن ترین تکنولوژي ها در زمینه 
جلوه هاي ویژه بصري و روند فیلمبرداري به یك انقلاب بزرگ در 
عرصه فیلم سازي تبدیل شد و نخستین فیلم این دنباله هم اکنون 

به عنوان پرفروش ترین فیلم تاریخ محسوب مي شود.

    دیده بان


